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Abstract

This booklet, titled « Tai Khiin Literature : Along-Nang », gives
various Khiin folk jataka and tales recorded in their original writing, but
resumed and summarized in Thai. Its opts only for « Along » (Bodhisattva,
prince, king, hero), which are among twelve, and « Nang » (lady, lady,
princess, queen), on the basis of five. These tales, presented in the form of
manuscripts, belong to the « Fund of the Tai manuscripts and documents »,
Office of Arts and Culture, Chiang Mai Rajabhat University. Among the
tales named « Along » include Along Khon Kai, Along Khi Wua Heng),
Along Khieo Hod, Along Khuay Lai, Along Chao Samlo, Along Long To
Mod, Along Tong Yuak, Along Pla Som et Along Pueng Pluak, Along Chao
Din Nieo, Along Phraya Sua Phuak and Along Mod Som. The names of the
tales were given according to the action of the hero. Tales beginning with
« Nang » are : Nang Nualgam, Nang Bunthin, Nang Phompan, Nang
Rungrai et Nang Hoyhai. Here too, the names of the accounts are related to
the conduct of the heroine.

Resume

Ce livret, ayant pour titre « Littérature tai khiin : Along-Nang »,
présente les différents Jataka populaires et récits consignés dans leur graphie
d’origine, mais résumés en langue thaie. Ne sont retenus que les titres
commengant par « Along » (Bodhisattva, prince, roi, hero), qui sont au
nombre de douze, et « Nang » (demoiselle, dame, princesse, reine), qui en
totalise cing. Ces contes, présentés sous forme des manuscrits,
appartiennent au « Fonds des Manuscrits et Documents tai », Bureau des
Arts et de la Culture, Université Rajabhat de Chiang Mai. Parmi les histoires
intitulées « Along » figurent : Along Khon Kai, Along Khi Wua Heng),
Along Khieo Hod, Along Khuay Lai, Along Chao Samlo, Along Long To
Mod, Along Tong Yuak, Along Pla Som et Along Pueng Pluak, Along Chao
Din Nieo, Along Phraya Sua Phuak and Along Mod Som. Les titres des
contes sont donnés en fonction du domaine d’action du héros. Les contes
commengant par « Nang » sont les suivants : Nang Nualgam, Nang Bunthin,
Nang Phompan, Nang Rungrai et Nang Hoyhai. La aussi, les intitulés des
contes relévent de I’attitude de I’héroine.
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